
 

Social- och omsorgsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

1(23) 

Sammanträdesdatum 

2018-10-18 
 

 

  
 

  

     

 

Plats och tid A-salen, torsdagen den 18 oktober 2018 kl 09:00-16.00 

Beslutande ledamöter 
 

Henrik Persson (S), Ordförande 
Elisabet Svedman (V), 1:e vice ordförande 
Mona Celander (S) till och med § 175 
Rolf Sundell (S) från och med § 176 
Lena Hallqvist (S) 
Gunnar Björn (S) 
Kent Kanon (S) 
Susanne Norling (S) 
Monica Björkman (S) 
Bengt Sahlin (MP) 
Caroline Schmidt (C) till och med § 165 
Gunnar Grenholm (C) från och med § 166 
Erik Jensen (C) 
Birgitta Medin (M) 
Anita Höglund (M) 
Kristina Träff (M) 
Patrik Nilsson (SD) till och med § 176 
Birgitta Johansson från och med § 175 
 

Ersättare 

 

Rolf Sundell (S) till och med § 175 
Christina Mattisson (S) 
Inge Sylvén (V) 
Gunnar Grenholm (C) till och med § 165 
Agneta Palmqvist (M) 
Kent Sjöberg (KD) 
Birgitta Johansson (SD) till och med § 175 

Övriga närvarande Nämndsekreterare Gunilla Andersson, förvaltningschef Reneé Poulsen, ekonom 
Samir Filipovic §§ 163, 164 & 171, verksamhetschef Anna-Carin Keisu § 166, 
skolkurator Ann-Kristin Blückert § 166, utredare Ylwa Eriksson och Lena Carlsson  
§ 167, medicinskt ansvarig sjuksköterska Karin Wedin Papazctheva §§ 167-168, 
verksamhetsutvecklare IT Tobias Mangseth § 168, Förtroendevalda revisorer och 
sakkunnig från pwc § 171, verksamhetschef Inger Myrsten §§ 172-173, 
alkoholhandläggare Marika Almström § 174, verksamhetschef Charlotte Palmborg  
§§ 175-176. 

Justerare Birgitta Medin (M) 

Justeringens plats och 

tid Social- och omsorgsförvaltningen den 22 oktober 2018 klockan 14.00.  
 

Underskrifter 

Sekreterare 

 
Paragrafer 
Sekretess 

§§ 161-178 
§§ 148-160 

 Gunilla Andersson  

Ordförande 
  

 Henrik Persson  

Justerare 
  

 Birgitta Medin (M)  



 

Social- och omsorgsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

2(23) 

Sammanträdesdatum 

2018-10-18 
 

 

  
 

  

     

 

  



 

Social- och omsorgsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

3(23) 

Sammanträdesdatum 

2018-10-18 
 

 

  
 

  

     

 

 
 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Social- och omsorgsnämnden 

Sammanträdesdatum 2018-10-18 

Datum då anslaget 

sätts upp 2018-10-22 

Datum då anslaget 

tas ned 2018-11-12 

Förvaringsplats för 

protokollet Social- och omsorgsförvaltningen 
 

Underskrift 
  

 Gunilla Andersson  



 

Social- och omsorgsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

4(23) 

Sammanträdesdatum 

2018-10-18 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Innehållsförteckning 

§ 161 Dnr 5984 
Närvaro av praktikant ....................................................................................... 5 

§ 162 Dnr 2018-000020 - 009 
Anmälan av övriga frågor (2018) .................................................................... 6 

§ 163 Dnr 2018-000001 - 042 
Ekonomisk uppföljning till och med september .......................................... 7 

§ 164 Dnr 2018-000297 - 041 
Budget 2019 ....................................................................................................... 8 

§ 165 Dnr 2018-000033 - 042 
Uppföljning - Handlingsplan ekonomiska åtgärder ..................................... 9 

§ 166 Dnr 2017-000156 - 761 
Återrapport Drogfri skola, tillsammans med Lärandeförvaltningen ....... 10 

§ 167 Dnr 2018-000217 - 790 
Egenkontroll kvalitet - Tertialrapport (Lex Sarah, avvikelser, synpunkter 
och klagomål) ................................................................................................... 11 

§ 168 Dnr 2018-000336 - 777 
Information - Lex Maria angående Treserva ............................................... 12 

§ 169 Dnr 2018-000075 - 002 
Delegeringsbeslut 2018 ................................................................................... 13 

§ 170 Dnr 2018-000034 - 790 
Förvaltningen informerar ............................................................................... 14 

§ 171 Dnr 2018-000431 - 790 
Revisionen önskar träffa nämnden ............................................................... 15 

§ 172 Dnr 2018-000131 - 790 
Uppföljning - Äldreutvecklingsprojektet ..................................................... 16 

§ 173 Dnr 2017-000174 - 790 
Uppföljning - Mobilt sjukvårdsteam ............................................................ 17 

§ 174 Dnr 2018-000344 - 008 
Motion - längre öppettider på krogarna i Hudiksvalls kommun .............. 18 

§ 175 Dnr 2017-000124 - 731 
IPS - som en permanent verksamhet ........................................................... 19 

§ 176 Dnr 2018-000258 - 734 
Uppdrag till Hudiksvallsbostäder att bygga ett till två LSS-boenden ...... 21 

§ 177 Dnr 2018-000031 - 700 
Information från kontaktpolitiker (2018) .................................................... 22 

§ 178 Dnr 2018-000025 - 009 
Besvarande av övriga frågor (2018) .............................................................. 23 



 

Social- och omsorgsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

5(23) 

Sammanträdesdatum 

2018-10-18 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 161 Dnr 5984 

Närvaro av praktikant 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna att praktikant Emelie Bestdahl närvarar vid dagens sammanträde.  

      

Sammanfattning 

Emelie Bestdahl studerar till samhällsvetare och gör för närvarande sin 
praktikant på samordning och kvalitet, social- och omsorgsförvaltningen.
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§ 162 Dnr 2018-000020 - 009 

Anmälan av övriga frågor (2018) 

           

Sammanfattning 

Erik Jensen (C) ställer en övrig fråga om ersättningen till Trygga Hjälpen utifrån 
en inkommen skrivelse. Dnr 2018-395-732. 

Birgitta Medin (M) ställer en övriga fråga om biståndsbedömda 
trygghetsboenden.  
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§ 163 Dnr 2018-000001 - 042 

Ekonomisk uppföljning till och med september 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna den ekonomiska rapporten       

Sammanfattning 

Ekonom Samir Filipovic informerar om september månads utfall och 
skillnaderna mot samma period 2017. Avvikelsen för september jämfört med 
budget är - 24 523 000 kronor (-3,4 %).  

Intäkter: Framför allt statsbidraget från Migrationsverket har minskat och gör 
att intäkterna är lägre jämfört med föregående år. 

Personalkostnader: Personalkostnaderna ligger högre jämfört med föregående 
år. Under förra året öppnades två nya enheter inom Funktionsnedsättning, 
Klövern och Byvägen, samt att kostnader för personlig assistans ökar. Även 
inom äldreomsorgen är personalkostnaderna högre, bland annat har Trygg 
Hemgång fördubblats. Kostnaderna för arbetsgivaravgifterna enligt lag och 
avtal har ökat då procentsatsen höjts för 2018. Höjningen är kompenserad i 
budget men påverkar jämförelsen av utfallet. 

Övriga kostnader: Kostnaderna för perioden är lägre än föregående år och 
förklaras av återhållsamhet samt periodiseringseffekter.       

      

Beslutsunderlag 

Ekonomisk rapport till och med september 
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§ 164 Dnr 2018-000297 - 041 

Budget 2019 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna fördelningen av budget 2019.              

       

Sammanfattning 

Ekonom Samir Filipovic redovisar de ekonomiska ramarna för budget 2019. 

Social- och omsorgsnämndens budget för 2019 är 976 732 000 kronor.  

Fördelningen per verksamhetsområde: 

Ledning och förvaltningsövergripande   23 871 000 

Handläggarenheten                                26 409 000 

Äldreomsorg                                       480 043 000 

Funktionsnedsättning                         212 900 000 

Individ- och familjeomsorg                140 645 000 

Arbete och integration                         93 044 000 

Den omorganisation som träder i kraft den 1 januari 2019 påverkar 
budgetfördelningen för ledning och förvaltningsövergripande samt arbete och 
integration. 

Även investeringsbudgeten gås igenom, den är på 5 575 000 kronor för 2019, 
exklusive nybyggnationer som för lärandenämnden, social- och 
omsorgsnämnden och tekniska nämnden är på totalt 70 000 000 kronor för 
2019.          

  

Beslutsgång 

Centern och Sverigedemokraterna deltar inte i beslutet.  

Beslutsunderlag 

Budget 2019 
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§ 165 Dnr 2018-000033 - 042 

Uppföljning - Handlingsplan ekonomiska åtgärder 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna uppföljningen.  

      

Sammanfattning 

Nämnden beslutade på sammanträdet den 20 september 2018 § 138 att anta 
den nya handlingsplanen att ersätta tidigare beslutade åtgärder och rapporterad 
handlingsplan för att skapa en ekonomi i balans, samt att förvaltningschef 
månatligen informerar nämnden om hur handlingsplanen fortsätter utvecklas 
och dess resultat. Vid dagens sammanträde informerar förvaltningschef Reneé 
Holmberg bland annat om målsättningen med handlingsplanen. Månatligen 
kommer förvaltningen att förstärka uppföljningen på enhetsnivå.  

Beslutsunderlag 

Reviderad handlingsplan 2018-10-08      
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§ 166 Dnr 2017-000156 - 761 

Återrapport Drogfri skola, tillsammans med 

Lärandeförvaltningen 

Social- och omsorgsnämnden  

tackar för återrapporten.        

Sammanfattning 

Verksamhetschef Anna-Carin Keisu och kurator Ann-Kristin Blückert 
informerar om Hudiksvallsmodellen av Drogfri skola.  

En arbetsplan har utarbetats I arbetsplanen finns tydliga rutiner för hur 
skolorna ska arbeta mot tobak, alkohol och droger. Arbetssättet kommer att 
implementeras under vårterminen 2019 och vara infört höstterminen 2019. 
Implementering kommer att utgå från verksamhetschefer till enhetschefer och 
vidare till alla medarbetare som i sin tur för informationen vidare till elever och 
vårdnadshavare.  

Uppföljningen av det Hudiksvallsanpassade arbetet för en drogfri skola 
kommer att ske enligt kommunens drogpolitiska program, det vill säga i 
nämndernas årsredovisningar. En mer omfattande uppföljning sker vart annat 
år och samordnas av social-och omsorgsförvaltningen. Uppföljning sker även 
genom CAN-undersökningen, elevhälsans hälsosamtal samt genom statistik 
över antal drogtester och deras resultat. CAN-undersökningen genomförs av 
Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplysning i grundskolans årskurs 9 
och i år 2 på gymnasiet. Undersökningen genomförs vart tredje år.  
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§ 167 Dnr 2018-000217 - 790 

Egenkontroll kvalitet - Tertialrapport (Lex Sarah, 

avvikelser, synpunkter och klagomål) 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna sammanställning, analys och avvikelser, tertial 2 2018.  

      

Sammanfattning 

Utredarna Ylwa Eriksson, Lena Carlsson och medicinskt ansvarig sjuksköterska 
(MAS) Karin Wedin Papazctheva informerar.  

Antalet synpunkter, klagomål och beröm är lika som motsvarande period 2017. 
Antalet är relativt få och indikatorer finns att många inte vet hur och att man 
kan lämna in synpunkter, klagomål och beröm. 

Antalet rapporter om avvikelser har minskat med ca 10 % jämfört med 
motsvarande period 2017.  

Antalet lex Sarah-rapporter har minskat från fem till tre jämfört med samma 
tertial 2017. 

Antalet avvikelserapporter inom HSL är i stort sett lika som under motsvarande 
period 2017.  

      

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande 2018-10-02     

Beslutet skickas till 

Utredare Ylwa Eriksson 
Utredare Lena Carlsson 
MAS Karin Wedin Papazctheva 
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§ 168 Dnr 2018-000336 - 777 

Information - Lex Maria angående Treserva 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna lex Maria-rapporten avseende funktionsstörningar.       

Sammanfattning 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska Karin Wedin Papazctheva och teamledare 
Tobias Mangseth informerar.  

I maj bytte hela förvaltningen journalsystem till en uppdaterad version av 
Treserva. 

Då patientjournalen för HSL (hälso- och sjukvård) inte var helt klar skulle CGI 
(leverantören av Treserva) snarast genomföra en uppdatering. Tester hade 
gjorts från förvaltningens sida och bedömningen var att patientjournalen var 
tillförlitlig (men det fanns förbättringsåtgärder för användarfunktioner) varvid 
förvaltningen beslutade att byta journalsystem 28 maj 2018. 

Under sommaren tillkom andra fel, med funktionsstörning till följd, i juli (5 
dagar) och augusti (½ dag). En Lex Maria anmälan till IVO gjordes av MAS i 
juli med en komplettering i augusti, då det inte är patientsäkert att inte kunna 
läsa/skriva journalanteckningar. 

IVO inkom med en begäran om komplettering gällande vårdgivarens analys, 
bedömning av bidragande och bakomliggande orsaker till händelsen, 
vårdgivarens vidtagna och beslutade åtgärder, ansvarsfördelning, tidsplan, 
uppföljning och hur information har förmedlats till användarna. 
Kompletteringen skickades 24 september. 

Under september månad har förvaltningen haft täta möten med CGI för att 
skapa en prioriteringslista inför kommande uppdatering. Uppdateringar har 
levererats och testats sedan driftstart, men då de haft brister med påverkan på 
andra verksamheter har beslut tagits löpande att inte produktionssätta. 

Den 1 oktober gjordes en uppdatering av Treserva med gott resultat utifrån 
prioriteringslistan.      

Beslutsunderlag 

 Tjänsteutlåtande 2018-10-02     

Beslutet skickas till 

MAS Karin Wedin Papazctheva 
Verksamhetsutvecklare IT Tobias Mangseth 
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§ 169 Dnr 2018-000075 - 002 

Delegeringsbeslut 2018 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av delegeringsbeslut för perioden september 2018.  

      

Sammanfattning 

Av kommunallagens 6 kapitel 37 § framgår att en nämnd får uppdra åt 
presidiet, ett utskott, en ledamot eller ersättare att besluta på nämndens vägnar i 
ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. En nämnd får även uppdra åt en 
anställd att besluta enligt 7 kapitlet 5-8 §§. Enligt 7 kapitlet 6 § framgår att om 
en nämnd med stöd av 5 § uppdrar åt en förvaltningschef inom nämndens 
verksamhetsområde att fatta beslut, får nämnden besluta att uppdra åt 
förvaltningschefen att i sin tur uppdra åt en anställd i kommunen att fatta 
beslut. Beslut fattade på delegation ska redovisas till nämnden.  

Vid dagens sammanträde redovisas en sammanställning ur Treserva för 
perioden september 2018 samt redovisningsblankett nummer 20-21. 
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§ 170 Dnr 2018-000034 - 790 

Förvaltningen informerar 

           

Sammanfattning 

Förvaltningschef Reneé Holmberg informerar.  

Arbetsmiljöverket har gjort en tillsyn på Håstaborg-gruppbostad, de ställde krav 
på att vissa brister i arbetsmiljön skulle undanröjas. Efter att förvaltningen 
redovisas vilka åtgärder som vidtagits konstaterar arbetsmiljöverket att kraven 
uppfylls och avslutar ärendet.  (2018-267-790) 

Vad gäller branden på Köpmangatan 15-17 i Delsbo i maj har en skadeanmälan 
gjorts till kommunens försäkringsbolag.  
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§ 171 Dnr 2018-000431 - 790 

Revisionen önskar träffa nämnden 

       

Sammanfattning 

De förtroendevalda revisorerna Joakim Westlund (C) ordförande, Christer 
Jonsson (S), Lennart Almstedt (MP), Nils-Göran Strömberg (KD), Maria 
Nordin (SD) samt sakkunnig Malou Olsson från Pwc besöker nämnden. 

Revisionen har givit uttryck för att de önskar träffa nämnden i höst och har 
planerat revisionsmöte utifrån nämndens sammanträde den 18 oktober. 

Utifrån att revisionen inte har planerat någon fördjupad granskning inom 
nämnden önskar de träffa dem istället utifrån uppsiktsplikten. 

De frågor revisionen önskar få besvarade är: 

1. Grundläggande granskning avseende 2018 

- Nämnden redogör för måluppfyllelse 2018 

- Nämnden redogör för sitt arbete med intern kontroll och styrning 

2. Frågor avseende 2018 och framåt. 

- Nämnden redovisar för vilka aktiviteter nämnden har vidtagit utifrån 
genomförd granskning avseende ledning, styrning och uppföljning inom SOM 

- Nämnden redovisar aktiviteter och resultat utifrån nämndens åtgärdsplan 

- Budget och prognos 2018 

- Budget 2019 

Nämndens ordförande Henrik Persson och förvaltningschef Reneé Holmberg 
föredrar och besvarade de frågor revisionen ställt inför mötet och ställer under 
mötet, med stöd av socialt ansvarig samordnare Anneli Eriksson och ekonom 
Samir Filipovic.  

      

      

 

 



 

Social- och omsorgsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

16(23) 

Sammanträdesdatum 

2018-10-18 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 172 Dnr 2018-000131 - 790 

Uppföljning - Äldreutvecklingsprojektet 

Social- och omsorgsnämnden  

tackar för informationen.        

Sammanfattning 

Verksamhetschef Inger Myrsten och ordförande Henrik Persson informerar om 
Äldreprojektet: Boende utbud och hälsofrämjande insatser för äldre - Strategi 
för ökat bostadsutbud för äldre i Hudiksvalls kommun 2017-2030. Inger går 
igenom vad äldreprojektet ska göra, vad de vill uppnå och vilka 
utvecklingsområden de ser. De arbetar med tre delområden; Boende för äldre, 
välfärdsteknologi och nya arbetssätt samt förebyggande arbete. En mässa kring 
förebyggande insatser "Hälsa Hela Livet" kommer, tillsammans med regionen, 
att genomföras torsdagen den 14 februari 2019. Äldreprojektet är en del i 
arbetet för att klara framtidens utmaningar inom äldreomsorgen. Vi vill öka 
hälsa och välbefinnande, öka möjligheten att bo kvar hemma med hög 
livskvalitet, utveckla fler boendeformer samt hitta ny teknik och nya arbetssätt 
som underlättar i vardagen. 
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§ 173 Dnr 2017-000174 - 790 

Uppföljning - Mobilt sjukvårdsteam 

Social- och omsorgsnämnden  

tackar för informationen.       

Sammanfattning 

Verksamhetschef Inger Myrsten och handläggare Lena Gunnarsson informerar 
om det mobila sjukvårdsteamet som startade den 18 april 2018. Det mobila 
sjukvårdsteamet är ett samverkansprojekt mellan medicinklinik, primärvård och 
kommun. Syftet med mobilt sjukvårdsteam är 

att erbjuda patienten alternativa vårdformer för att minska onödiga 
akutmottagningsbesök, inläggningar och återinläggningar på sjukhus, 

att trygga patienten i vårdens alla övergångar 

att underlätta hemgång och öka tryggheten efter sjukhusvistelse eller vistelse på 
korttidsplats samt 

att fler kunder klarar av att gå direkt hem och inte behöver korttidsplats. 
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§ 174 Dnr 2018-000344 - 008 

Motion - längre öppettider på krogarna i Hudiksvalls 

kommun 

Social- och omsorgsnämnden föreslår kommunfullmäktige 

besluta  

att avslå motionen.       

Sammanfattning 

I en inkommen motion (kommunstyrelsens dnr 2018-131) gällande utökade 
öppettider för Hudiksvalls krogar och restauranger framförs att utökade 
öppettider i ett antal kommuner lett till minskat antal anmälda våldsbrott. 
Skribenten vill därför att Hudiksvalls kommun ska se över möjligheterna för att 
tillåta alkoholservering till klockan 03:00.  

Antalet anmälda våldsbrott har minskat i de aktuella kommunerna men det 
framkommer i rapporterna att det är de förbyggande insatserna och samverkan 
mellan berörda aktörer som minskar våldet och inte de utökade öppettiderna. 

I februari 2017 hölls en principdiskussion i Social- och omsorgsnämndens 
arbetsutskott gällande servering av alkohol till klockan 03:00. Ett enigt 
arbetsutskott ansåg att servering till klockan 03:00 inte ska tillåtas i Hudiksvalls 
kommun.  

Enligt yttrande från lokalpolisområde Hudiksvall framgår tydligt att 
Polismyndigheten inte tillstyrker utökade öppettider på krogarna, varken under 
sommaren eller övrig del av året.  

Tillståndsenheten föreslår utifrån det som framkommit i utredningen att inte 
tillstyrka utökade öppettider på krogarna i Hudiksvalls kommun.  

Beslutsgång 

En enig nämnd ställer sig bakom arbetsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteutlåtande 2018-10-02.     

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
Alkoholhandläggare Marika Almström 
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§ 175 Dnr 2017-000124 - 731 

IPS - som en permanent verksamhet 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

under förutsättning att sökta medel beviljas 

att projektet IPS, Individual placement and support, ska permanentas inom 
social- och omsorgsförvaltningen med två IPS-coacher, 

att tillämpa särskilda regler vid bedömning av rätten till försörjningsstöd enligt 
Socialtjänstlagen för personer som deltar i kommunens IPS-verksamhet i 
enlighet med beskrivna principer, 

att finansiering sker genom omfördelning av resurser inom förvaltningen och 
genom bidrag från MYSAM-gruppen (MYndigheter i SAMverkan), samt 

att uppdra till förvaltningen att utreda vart IPS-verksamheten på sikt 
organisatoriskt ska placeras.        

Sammanfattning 

Sammantaget kan konstateras att IPS-verksamheten under de två år projektet 
bedrivits fungerar väl samt i stor utsträckning nått de uppsatta målen. Likaså att 
de samhällsekonomiska vinsterna överstiger kostnaden att bedriva 
verksamheten. I den följeforskning som gjorts och utifrån dess slutrapport 
finner vi att det vore olyckligt att inte IPS-verksamheten kan fortsätta, både 
utifrån ett samhällsekonomiskt perspektiv men inte minst utifrån ett mänskligt 
perspektiv.  

Nationell och internationell forskning samt utvärdering har visat att det 
individuellt utformade stödet och deltagarorienterade arbetssättet inom IPS ger 
bättre resultat i form av uppnådda anställningar och självförsörjande än 
traditionell arbetsrehabilitering för personer med psykiska funktionshinder. IPS 
rekommenderas även med hög prioritet i nationella riktlinjer inom psykiatri- 
och missbruksområdet och anses vara kostnadseffektivt. Utmärkande för IPS 
som arbetssätt är att det genomsyras av en humanistisk tanke om människans 
inneboende kraft, vilken kan frigöras under rätt omständigheter. 
Utgångspunkten inom IPS är att individens egna preferenser, intressen och val 
tillmäts stor betydelse och får styra den arbetsrehabiliterande processen. Detta 
empowermentinriktade arbetssätt utgör också de verksamma komponenterna i 
metoden. 

För att personer som uppbär försörjningsstöd ska kunna delta i IPS-
verksamheten på ett välfungerande sätt krävs en särskild tillämpning av reglerna 
för försörjningsstöd för människor med psykiska funktionshinder som ibland 
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behöver längre startsträcka och att aktivitetsnivån i stor utsträckning anpassas 
efter deras förmåga. 

IPS verksamheten kan finansieras genom en omfördelning av resurser inom 
förvaltningen av en tjänst som IPS-coach. Den andra tjänsten räknar vi med att 
få medel från MYSAM-gruppen då Samordningsförbundet sannolikt kommer 
att fördela ut en del av sina medel till MYSAM-grupperna att själva förfoga 
över. MYSAM Hudiksvall-Nordanstig är mycket positiv till att Hudiksvalls 
kommun bedriver IPS-verksamhet. Lokalhyra och kringkostnader finansieras 
idag av verksamheten Funktionsnedsättning och kan så fortsätta. 

  

Beslutsgång 

Lena Hallqvist (S), Elisabeth Svedman (V) och Birgitta Medin (M) yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteutlåtande 2018-10-05    

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef Charlotte Palmborg 
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§ 176 Dnr 2018-000258 - 734 

Uppdrag till Hudiksvallsbostäder att bygga ett till två 

LSS-boenden 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att tillstyrka byggnation av ett LSS-boende i Iggesund, på en tomt som 
Hudiksvalls bostäder förfogar över, samt  

att tillstyrka byggnation av ytterligare ett LSS-boende på någon av de övriga 
tillgängliga tomterna som Hudiksvallsbostäder förfogar över.      

      

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommun är i stort behov av fler LSS-boenden. I dagsläget finns 12 
personer i kö för boende enligt LSS eller SoL, fem personer har 
förhandsansökan och ytterligare tre ansökningar har kommit in till 
Handläggarenheten. Totalt utgör det 20 personer. Vi har inga lediga platser och 
tack vare att vi fått två nya lägenheter i anslutning till två boenden har vi kunnat 
placera två personer utöver de 20 som står på väntelistan. 

Med hänvisning till nämndsbeslut 2018-258-734 § 119 har dialog förts med 
Hudiksvallsbostäder. De kan starta upphandling av nybyggnationen redan 
under hösten 2018 på befintliga tomter i kommunen. Inflyttning skulle kunna 
ske våren 2020. En lämplig tomt finns i Iggesund och där kan ett gruppboende 
liknande Rödebo byggas. Drift, personal och övriga kostnader av ett 
gruppboende är ca 5 miljoner kronor. Hyran för nyproduktion av 
Hudiksvallsbostäder ligger på ca 580 000 kronor per år. 

Andra lämpliga tomter finns i Delsbo invid Sunnansjö gruppbostad, i Sanna 
och i Njutånger. Ett liknande hus som Rödebo kan byggas på dessa tomter.  

   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande 2018-09-10 

      

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef Charlotte Palmborg 
Lokalsamordnare Anette Olsson 
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§ 177 Dnr 2018-000031 - 700 

Information från kontaktpolitiker (2018) 

           

Sammanfattning 

Kent Sjöberg (KD) informerar från Glada Hudikteaterns-supporterklubb. 
Scen:se har anställt en dramapedagog Mia Rydell. En utställning "Sinnerligt" 
pågår på Hudiksvalls museum. 

 

Anita Höglund (M) informerar från Natthärberget. De har fullt alla dagar, vissa 
bor där längre tider och det har blivit som ett tröskelboende. Åldern sjunker på 
de som söker hjälp på Natthärbärget.  
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§ 178 Dnr 2018-000025 - 009 

Besvarande av övriga frågor (2018) 

           

Sammanfattning 

Erik Jensens (C) fråga om de problem som uppstår när man använder utförd 
tid som underlag till både kostnader och ersättning för kunder och utförare 
kommer att besvaras i samband med att utredningen om LOV-ersättning tas i 
nämnden.  

 

Birgitta Medins (M) fråga om trygghetsboende som ska biståndsbedömmas 
besvaras vid dagens sammanträde. Syftet med biståndsbedömt trygghetsboende, 
en ny boendeform som Regeringen har beslutat om, är att det ska bli lättare för 
gamla som är för friska för ett vanligt äldreboende att få en bostad med omsorg 
och service. I dag upplever många friska äldre otrygghet och ensamhet i sina 
bostäder. Dessa äldre har samtidigt fått det svårare att få en plats i ett särskilt 
boende då utbudet är anpassat till de äldre som har mer omfattande vårdbehov. 
Dessa boenden upplevs heller inte alltid som attraktiva för de äldre som främst 
upplever otrygghet och ensamhet. Skillnaden mellan ett vanligt äldreboende och 
ett biståndsbedömt trygghetsboende är att i det senare, får den äldre möjlighet 
att komma till ett boende som exempelvis erbjuder gemensamma måltider, 
umgänge och kulturella aktiviteter. Totalt har regeringen avsatt 850 miljoner 
kronor i investeringsstöd att användas för att bygga den nya boendeformen. 
Den nya lagen träder i kraft den 2 april 2019. 

Förvaltningen har ännu inga framtagna planer på att bevilja insatsen utan 
inväntar att lagen träder ikraft samt att rättsläget blir klarlagt främst när det 
gäller hur beviljade beslut som inte har verkställts bedöms. Förvaltningen 
återkommer när mer information finns. 

  

      

      

 

 


